

Image not found or type unknown



See you in Hollywood!

in German:

See you in Hollywood!

Project

Description

The Anna Rothschild Ensemble under the baton of Gergely Sugar, consisting of young members of the Vienna Symphony Orchestra, spans a musical arc from Europe to Hollywood and presents partly forgotten as well as very famous film music works to an interested audience, young and old. The programme "See you in Hollywood!" consists of music and vocal works by Jewish composers who had to leave their country due to National Socialist persecution and ended up in Hollywood in one way or another during their exile. While Austria and Europe expelled and lost all these talented artists, Hollywood's major film production companies quickly recognised the great artistic potential of these people. Thus, the displaced Jewish artists (directors, composers, actors, singers, lyricists) dominated Hollywood's golden era. And this is precisely the focus of this concert. The evening's soloists Orsolya Korscolan and Ethel Merhaut are strongly rooted in this theme, are themselves descendants of Holocaust victims and want to raise both remembrance and awareness of the fates of these people with this programme.

in German:

Das Anna Rothschild Ensemble unter dem Dirigat von Gergely Sugar, bestehend aus jungen Mitgliedern der Wiener Symphoniker, spannt einen musikalischen Bogen von Europa bis nach Hollywood und präsentiert einem interessierten Publikum, ob jung oder alt, teils vergessene sowie sehr berühmte Filmmusikwerke. Das Programm „See you in Hollywood!“ besteht aus Musik und Gesangswerken jüdischer Komponisten, die durch die nationalsozialistische Verfolgung ihr Land verlassen mussten und während ihres Exils auf die eine oder andere Weise in Hollywood gelandet sind. Während Österreich und Europa all diese begabten KünstlerInnen vertrieben und verloren hat, erkannten die großen Filmproduktionsfirmen Hollywoods schnell das große künstlerische Potenzial dieser Menschen. So dominierten die vertriebenen jüdischen KünstlerInnen (sowohl Regisseure, Komponisten, SchauspielerInnen, SängerInnen, TextdichterInnen) die goldene Ära Hollywoods. Und genau hier liegt der Schwerpunkt dieses Konzertes. Die Solistinnen des Abends Orsolya Korscolan und Ethel Merhaut sind stark mit diesem Thema verwurzelt, sind selbst Nachkommen von Holocaust-Opfern und möchten mit diesem Programm sowohl das Gedenken als auch das Bewusstsein für die Schicksale dieser Menschen schärfen.

Applicant

Anna Rothschild Ensemble

in German:

Anna Rothschild Ensemble

Location

Austria

Approved

21 Dec 2020

Category

Remembrance event

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.